
R O M Â N I A 
JUDEŢUL BISTRIŢA-NĂSĂUD 

CONSILIUL JUDEŢEAN 
Nr.11271 din 21.03.2025 

 
 
 

PROCES-VERBAL 
încheiat astăzi, 21 martie 2025, în şedinţa extraordinară a  

Consiliului Judeţean Bistriţa-Năsăud 
 

 Lucrările şedinţei extraordinare a Consiliului Judeţean Bistriţa-Năsăud din data de 
21 martie 2025, se desfăşoară prin mijloace electronice de comunicare, utilizând o 
platformă online de videoconferință, începând cu orele 1200. Prin Dispoziţia Preşedintelui 
Consiliului Județean Bistrița-Năsăud nr.42 din 17.03.2025 a fost convocat de îndată 
Consiliul Judeţean Bistriţa-Năsăud în şedinţă extraordinară la data de 21 martie 2025, 
orele 1200. Consilierii judeţeni au fost convocaţi în scris, prin invitaţie, transmisă prin e-
mail și telefonic. Anunţul cu privire la proiectul ordinii de zi a fost afişat la sediul instituţiei 
şi publicat pe site-ul www.portalbn.ro, precum și în mass-media locală. 

* 
Ședința extraordinară a Consiliului Județean Bistrița-Năsăud este condusă de 

domnul președinte Emil Radu Moldovan, iar prezența este făcută prin apel nominal. 
La ședință sunt prezenţi 30 de consilieri judeţeni, după cum urmează: domnul 

Tamaș Claudiu-Daniel - vicepreședinte, domnul Cârlig Cristian-Costel - vicepreședinte, 
doamna Baltă Loredana-Flavia, domnul Buta Ciprian, doamna Calo Viorica, domnul 
Cheţan Marius-Florin, doamna Cîrcu Mirela-Maria, doamna Dan Aurelia-Mariana, domnul 
Demian Ioan-Alin, doamna Duca Simona-Elena, domnul Forai Mihael-Simion, domnul 
Hârjoabă Constantin-Dragoș, domnul Iuşan Ciprian-Darius, domnul Lupșan Nicolae-
Grigore, domnul Mureşan Cristian, doamna Pop Elena-Maria, domnul Pop George, 
domnul Pop Paul-Vasile, domnul Pop Romulus-Tarzan, domnul Popescu Petru-Nicolae, 
doamna Rațiu Maria-Honoria, domnul Rogozan Florin-Grigore, domnul Rus Dorin-
Octavian, domnul Rus Marin-Vasile, doamna Săsărman Lucia-Augusta, domnul Scuturici 
Gheorghe, domnul Suciu Tudor-Mihai, domnul Szilágyi Zsolt, doamna Tabără Camelia și 
doamna Zoltan-Sipos Timea. 

* 
Participă la ședință doamna Alexandrina-Crina Borș - Secretarul general al 

județului și domnul Grigore-Florin Moldovan - Administratorul public al județului. 
De asemenea, sunt prezente persoane din cadrul aparatului de specialitate al 

Consiliului Judeţean Bistriţa-Năsăud: doamna Parasca Duța-Rafila - director executiv, 
doamna Butta Elena - director executiv, domnul Ceclan-Oprea Ciprian - director executiv, 
domnul Borgovan Paul-Ioan - șef serviciu, domnul Poienar Victor - șef serviciu, doamna 
Ceuca Adriana-Gabriela - șef serviciu, doamna Hasnăș Veronica - șef serviciu, doamna 
Bugnar Daniela-Florina - șef serviciu, doamna Țigăuan Savestița-Susana - șef serviciu, 
doamna Borșa Luminița - șef serviciu, doamna Nicoară Maria - consilier superior, doamna 
Hoha Cecilia-Alisa - consilier juridic superior, doamna Butnariu Camelia-Nicoleta - 
consilier superior, domnul Spân George-Marian - consilier superior, doamna Neamțiu 
Oana-Ancuța - consilier Compartiment cabinet președinte și domnul Cotuțiu Ioan-Răzvan 
- consilier Compartiment cabinet președinte. 

Au fost invitați la ședință și sunt prezenți: doamna Alboi-Șandru Elena - director 
general adjunct economic al Direcției Generale de Asistență Socială și Protecția Copilului 

http://www.portalbn.ro/
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Bistrița-Năsăud, domnul Cosma Vasile-Eugen - directorul Clubului Sportiv „GLORIA 
2018” Bistrița-Năsăud, domnul Gavrilaș George-Alexandru - managerul Complexului 
Muzeal Bistrița-Năsăud, domnul Pugna Alexandru - managerul Centrului Județean Pentru 
Cultură Bistrița-Năsăud, domnul Pintea Ioan - managerul Bibliotecii Județene „George 
Coșbuc” Bistrița-Năsăud, domnul Borgovan Lucian - directorul Serviciului Public 
Comunitar de Evidență a Persoanelor al Județului Bistrița-Năsăud, domnul Grec Răzvan-
Adrian - directorul Asociației de Dezvoltare Intercomunitară pentru Servicii de alimentare 
cu apă și de canalizare în județul Bistrița-Năsăud, doamna Neamțiu Adina - Director 
economic la Societatea AQUABIS SA Bistrița. 

În Proiectul ordinii de zi a fost înscris 1 proiect de hotărâre care a îndeplinit 
condițiile prevăzute de art.136 alin.(8) din Codul administrativ. 

* 
 (Ora 1200) 

Emil Radu Moldovan: - președinte - 
Sărut mâinile! Bună ziua, stimați colegi! Mulțumesc pentru prezență, cu 

permisiunea dumneavoastră, trecem la prezența nominală.  
(Se efectuează apelul nominal al consilierilor județeni.) 
... 
(Au anunțat faptul că vor vota verbal următorii consilieri județeni: domnul 

Scuturici Gheorghe și doamna Tabără Camelia.) 
 

* 
Emil Radu Moldovan: - președinte - 
Mulțumesc! Din totalul de 30 de consilieri județeni, sunt prezenți 30 plus 

președintele, fiind astfel îndeplinite prevederile legale pentru buna desfășurare a ședinței 
extraordinare a consiliului județean.  

Cu permisiunea dumneavoastră trecem la prezentarea ordinii de zi: 
1. Proiect de hotărâre nr.VIII/10721 din 17.03.2025 privind aprobarea 

bugetului de venituri şi cheltuieli al Judeţului Bistriţa-Năsăud pe anul 2025 și 
a estimărilor pe anii 2026-2028 
Iniţiator: Emil Radu Moldovan - Preşedintele Consiliului Județean Bistrița-Năsăud 

Emil Radu Moldovan: - președinte - 
Dacă sunt intervenții la ordinea de zi, vă rog! Nu sunt. Deschidem procedura de 

vot, vă rog să votați, stimați colegi.  
Gheorghe Scuturici: - consilier județean - 
Dacă pot o scurtă intervenție, domnule președinte. 
Emil Radu Moldovan: - președinte - 
Prima dată să terminăm votul și pe urmă vă ascultăm, domnule Scuturici. 
Cu 30 de voturi „pentru” și un consilier județean care nu a votat, ordinea 

de zi a fost aprobată. 
(Nu a votat doamna consilier județean Calo Viorica).  
Vă mulțumesc! 

* 
Emil Radu Moldovan: - președinte - 

 Vă rog, domnule Scuturici. 
Gheorghe Scuturici: - consilier județean - 

 Mulțumesc, domnule președinte. În cadrul comisiilor reunite am avut mai multe 
observații împreună cu doamna consilier Calo. Aproximativ 2 ore am avut mai multe 
dezbateri, interpelări, împreună cu responsabilii instituțiilor subordonate și vreau să vă 
spun, chiar dacă unele dintre ele au fost contradictorii, au fost constructive, am primit 
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și totodată chiar vreau să-i mulțumesc domnului vicepreședinte Cârlig Cristian, care mi-
a trimis toate cerințele pe care le-am avut într-un timp foarte scurt, așa că votul meu a 
fost „pentru” buget. Totodată, vom monitoriza activitatea consiliului județean, a 
instituțiilor subordonate consiliului județean astfel încât să ajungem la o performanță pe 
care cu toții ne-o dorim. Mulțumesc, domnule președinte. 
 Viorica Calo: - consilier județean -  
 Dacă îmi dați voie? 

Emil Radu Moldovan: - președinte - 
 Numai o secundă că nu am ajuns încă la dezbateri, doamna Calo. 

Viorica Calo: - consilier județean - 
 Dar nu e de dezbatere, este pe fond, domnule președinte. 

Emil Radu Moldovan: - președinte - 
 Stați, doamna Calo, să prezentăm ordinea de zi că avem un singur proiect. 

Viorica Calo: - consilier județean - 
 Înainte de proiect... 

Emil Radu Moldovan: - președinte - 
 Puțină răbdare, doamna Calo. 

Viorica Calo: - consilier județean - 
 Înainte de proiect, vreau să vă spun ceva și lăsați-mă să vorbesc, domnule 
președinte. 

Emil Radu Moldovan: - președinte - 
 Vă rog, doamna Calo. 

Viorica Calo: - consilier județean - 
 Așa, sună altfel. Mulțumesc! Deci, v-am rugat de mai multe luni să se treacă la 
ședințele fizic, face to face. Dumneavoastră nu ați făcut chestia asta, dacă urmărim 
Regulamentul consiliului județean și al nostru al consilierilor județeni, acolo scrie negru 
pe alb că deplasările se plătesc și deplasările se decontează la cei care sunt din teritoriu, 
deci nu este un lucru care să îl faci, vai de mine, ai făcut un efort, consumi o grămadă 
de benzină, motorină și nu îți decontează nimeni, din contră, după câte am citit eu, se 
decontează. Ca să faci o dezbatere a unui buget, a unui județ Bistrița-Năsăud, astăzi la 
ora 9.00 și la 12.00 să faci plenul și să-l faci on-line, domnule președinte, vreau să vă 
spun și nu cred că numai eu, dar așa ceva nu cred că e bine. Este foarte rău, pentru că 
una este să discuți și.... Trebuia noi, de exemplu, noi consilierii județeni, cel puțin eu am 
citit mult la acest proiect pentru că este bugetul mare și este foarte mult de studiat, am 
citit 2 zile și ceva, nu îl dezbat la ora 9.00 și repede, pe repede înainte ca să terminăm 
bugetul. Nu este corect, domnule președinte, vă rog frumos să țineți cont de ce am spus 
și nu numai pentru buget și următoarele și repet și am mai spus, să le facem fizic. 
Mulțumesc! 

Emil Radu Moldovan: - președinte - 
 Doamna Calo, plenul este suveran. Bugetul îl aveți la dispoziție de 5 zile și 
dezbaterea asta on-line poate fi urmărită de ... cu mult mai multă lume decât dacă ea 
s-ar fi făcut în sala de ședință. Eu sunt aici în fiecare zi și îmi face plăcere prezența 
oricăruia dintre dumneavoastră aici alături de mine, în sala de ședință. Dar, încă odată, 
plenul este suveran și, fără a mai consulta plenul, pentru că timpul era scurt și trebuia 
să convocăm ședința, am decis ca ședința ordinară de la finalul acestei luni să fie cu 
prezență fizică. O să pregătim pentru ședința ordinară, o să-i rog pe colegii mei de la 
tehnic să pregătească din nou un vot și ceea ce va decide plenul..., eu nu fac altceva 
decât să pun în practică ceea ce decide plenul consiliului județean. 
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Viorica Calo: - consilier județean - 
 Dar, nu trebuie să supuneți la vot asta, domnule președinte. Regulamentul spune 
că se face fizic, ședințele se fac fizic. 

Emil Radu Moldovan: - președinte - 
 Doamna Calo, noi avem de dezbătut un buget astăzi, nu un dialog între președinte 
și consilierul doamna Calo. 

Viorica Calo: - consilier județean - 
 Dar de ce nu, domnule președinte? 

Emil Radu Moldovan: - președinte - 
 Să știți că oamenii vor fi mai interesați de buget decât de încercarea 
dumneavoastră de monolog. 

Viorica Calo: - consilier județean - 
 Am văzut cum au fost interesați că ați avut dezbatere publică și în procesul-verbal 
scrie clar că nu a fost nici o persoană, nu a participat la dezbaterea publică. 

Emil Radu Moldovan: - președinte - 
 Să mă anunțați când terminați. 

Viorica Calo: - consilier județean - 
 Nu îmi închideți gura, domnule președinte, că nu este frumos din partea 
dumneavoastră. 

Emil Radu Moldovan: - președinte - 
 Să mă anunțați când terminați. Dacă eu am fost politicos, v-am rugat să mă 
anunțați când terminați.  

Viorica Calo: - consilier județean - 
 Nu sunteți politicos deloc. 

Emil Radu Moldovan: - președinte - 
 Ce noroc, că nu trebuie să mă apreciați dumneavoastră. 

Viorica Calo: - consilier județean - 
 Eu nu fac nici o apreciere la dumneavoastră, mai ales acuma pentru buget de 
absolut nici un fel. 

Emil Radu Moldovan: - președinte - 
 Ce noroc pe mine. 

Viorica Calo: - consilier județean - 
 Mare noroc. 

Emil Radu Moldovan: - președinte - 
 Îi mulțumesc la Dumnezeu că beneficiez de acest noroc. Să mă anunțați când 
terminați. 

Viorica Calo: - consilier județean - 
 Cu dumneavoastră nu o să termin niciodată. E bun răspunsul? 

Emil Radu Moldovan: - președinte - 
 Aștept să mă anunțați. Nu sunt în măsură să judec pe nimeni. Totuși aștept să 
mă anunțați. Ați terminat? 

Viorica Calo: - consilier județean - 
 Cred că da. 

Emil Radu Moldovan: - președinte - 
 Bine, vă mulțumesc frumos și să știți că poate colegii dumneavoastră s-au gândit 
unii dintre ei că fac economie la bugetul județului ca să nu facă deconturi la motorină și 
benzină, doamna Calo. 

Viorica Calo: - consilier județean - 
 Ce tareeeee, suuuuper. Un răspuns de nota „-3”. 
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Emil Radu Moldovan: - președinte - 
 Mai aveți ceva? 

Viorica Calo: - consilier județean - 
 Da, mai am, dar nu acum... 

Emil Radu Moldovan: - președinte - 
 Îmi cer eu scuze colegilor și celor care ne urmăresc pentru astfel de dialoguri, într-
o ședință a consiliului județean, când se dezbate cea mai importantă hotărâre a județului. 

Viorica Calo: - consilier județean - 
 Cereți scuze în numele dumneavoastră, domnule președinte, nu în numele meu. 

Emil Radu Moldovan: - președinte - 
 Rugămintea la dumneavoastră să rămâneți într-o zonă de decență pentru că 
săritul calului nu vă avantajează. 

Viorica Calo: - consilier județean - 
 Dumneavoastră respectați colegii consilieri și respectați-mă pe mine că sunt 
femeie. Cereți-vă scuze pentru dumneavoastră, nu pentru mine.  

Emil Radu Moldovan: - președinte - 
Stimați colegi, îmi cer scuze în numele dumneavoastră și pentru toți cetățenii...  
Viorica Calo: - consilier județean - 
În numele dumneavoastră... 
Emil Radu Moldovan: - președinte - 
În numele colegilor îmi cer scuze, a celor care simt nevoia... 
Viorica Calo: - consilier județean - 
În numele dumneavoastră. 
Emil Radu Moldovan: - președinte - 
Sunt așa pe imagini cum mă uit acum și dintre ai dumneavoastră care se bucură 

că îmi cer scuze...  
Viorica Calo: - consilier județean - 
Pentru dumneavoastră, da, normal... 
Emil Radu Moldovan: - președinte - 
Pentru dumneavoastră, nu pentru mine, pentru că provocați astfel de dezbateri. 

Eu cred că e nevoie pentru fiecare să ne cerem scuze și eu simt nevoia să fac acest 
lucru.  

Viorica Calo: - consilier județean - 
Pentru dumneavoastră dacă vă cereți, e perfect. 
Emil Radu Moldovan: - președinte - 
O să încerc din economiile care se fac să vă cumpăr un robot să aveți cu cine 

povesti, doamna Calo. 
Viorica Calo: - consilier județean - 
Lăsați că mă descurc și fără robotul dumneavoastră, mă descurc, domnule 

președinte. 
Emil Radu Moldovan: - președinte - 
M-ați anunțat că ați terminat, doamna Calo. 
Viorica Calo: - consilier județean - 
Dar dumneavoastră nu ați terminat, văd că... Eu trebuie să termin, 

dumneavoastră de ce nu terminați? Nu este frumos. 
Emil Radu Moldovan: - președinte - 
Eu trebuie să încep ședința, cu permisiunea dumneavoastră. 
Viorica Calo: - consilier județean - 
Da corect. Dar nu este frumos să jigniți în plină ședință. 
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Emil Radu Moldovan: - președinte - 
Dacă a cere scuze la cineva înseamnă jignire, pot să înțeleg și asta. 
Viorica Calo: - consilier județean - 
Nu, mă jigniți pe mine. Cereți-vă scuze dumneavoastră că mă jigniți.  
Emil Radu Moldovan: - președinte - 
Da, dar pot să îmi cer scuze și la dumneavoastră doamna Calo, că vorbiți mai mult 

decât trebuie și îmi cer scuze. 
Calo Viorica: - consilier județean - 
Dar nu vorbesc mai mult decât trebuie, stimate domn președinte, vorbesc ce 

trebuie. Vorbesc ce trebuie, domnule președinte. 
Emil Radu Moldovan: - președinte - 
Mai aveți doamna Calo? 
Viorica Calo: - consilier județean - 
Vai ce multe aș avea. 
Emil Radu Moldovan: - președinte - 
Vă rog doamna Calo! 
Viorica Calo: - consilier județean - 
Acuma mă rugați. 
Emil Radu Moldovan: - președinte - 
Da, tot timpul vă rog, continuați, e o foarte bună campanie pentru domnul Crin 

Antonescu. 
Viorica Calo: - consilier județean 
Are vreo legătură una cu cealaltă? 
Emil Radu Moldovan: - președinte - 
Cum să nu. Oamenii ne urmăresc și văd ce preocupări aveți. 
Viorica Calo: - consilier județean - 
Corect, așa este vă urmăresc cât de respectuos sunteți, așa este. 
Emil Radu Moldovan: - președinte - 
Nu pe mine, pe dumneavoastră, eu doar vă ascult. Mai aveți doamna Calo? 

Doamna Calo? 
Viorica Calo: - consilier județean - 
Da, eu vă aud. Am spus că mai am multe de spus, dar la punctul ăsta am terminat. 
Emil Radu Moldovan: - președinte - 
Mulțumesc. Pot să prezint proiectul de pe ordinea de zi? 
Viorica Calo: - consilier județean - 
Puteați să-l prezentați demult, fără să atacați oamenii. 
Emil Radu Moldovan: - președinte - 
Nu îmi permit eu să atac pe nimeni, doamna Calo. Doamne ferește să atac eu pe 

cineva! Nu sunt în măsură. 
* 

Emil Radu Moldovan: - președinte - 
Cu permisiunea dumneavoastră și a doamnei Calo, vă prezint proiectul de la 

punctul 1 de pe ordinea de zi. 
 1. Proiect de hotărâre nr.VIII/10721 din 17.03.2025 privind aprobarea 
bugetului de venituri şi cheltuieli al Judeţului Bistriţa-Năsăud pe anul 2025 și 
a estimărilor pe anii 2026-2028 

Comisia economică - aviz favorabil 
Comisia de administrație și urbanism - aviz favorabil 
Comisia de sănătate, cultură, tineret și sport  - aviz favorabil 
Comisia juridică și de fonduri europene - aviz favorabil 
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Stimați colegi, bugetul general al Judeţului Bistriţa-Năsăud pe anul 2025 este un 
buget record de 1.765.432.000 lei. Un buget cu 610 mii lei mai mare față de bugetul din 
2024, dintre care, ca în fiecare an, un procent foarte mare merge spre capitolul 
dezvoltare. În acest an 83% din bugetul Judeţului Bistriţa-Năsăud merge spre secțiune 
dezvoltare fiind destinat în domeniile sănătate,  infrastructură, cultură, sport, învățământ 
special și domeniul social, cât și cel de mediu.  
Câteva cifre generale: 

- 49% din bugetul de investiții este destinat sistemului de sănătate; 
- 30% este destinat reabilitării și modernizării drumurilor județene, rețelei de 

drumuri județene din județ; 
- 10% din buget este destinat culturii și sportului; 
- 9% sunt investiții pentru învățământul special și în domeniul social; 
- 2% pentru investițiile de mediu. 
De asemenea, pentru o bună informare generală, cheltuielile cu aparatul de 

specialitate al consiliului județean sunt de 2,1%.  
Îi mulțumesc bunului Dumnezeu, vă mulțumesc dumneavoastră tuturor pentru 

modul în care am reușit să colaborăm, pentru că proiectele de investiții, care îi 
interesează foarte mult pe oamenii care ne-au trimis aici să îi reprezentăm, sunt cred 
că cele mai importante. Împreună cu toții, atât cu dumneavoastră, cât și cu aparatul 
de specialitate al consiliului județean am reușit să facem foarte multe lucruri bune 
pentru îmbunătățirea nivelului de trai al locuitorilor din județul Bistrița-Năsăud.  

Mulțumesc, domnule Scuturici, pentru intervenția dumneavoastră și mi se pare 
corect și cred că acesta este rolul fiecărui consiliu județean și fiecărui consilier județean 
să participe la discuțiile constructive, chiar dacă acestea sunt în contradictoriu, nu 
trebuie să fim de acord toți unii cu alții, și este binevenită activitatea oricărui consilier 
județean de a supraveghea investiții, derularea activităților la instituțiile din subordine 
și de a veni cu propuneri de îmbunătățire și eficientizare a acestor activități.  

Vă rog, cine dorește să intervină? Nu sunt intervenții. Deschidem procedura de 
vot. Vă rog să votați, stimați colegi. 

Cu 24 de voturi „pentru” și 7 voturi „ împotrivă”, proiectul de hotărâre a 
fost adoptat.  

(Au votat „împotrivă” următorii consilieri județeni: doamna Calo Viorica, domnul 
Chețan Marius-Florin, doamna Dan Aurelia-Mariana, domnul Mureșan Cristian, doamna 
Pop Elena-Maria, domnul Rogozan Florin-Grigore și domnul Rus Dorin-Octavian.) 

Vă mulțumesc frumos! Vă doresc o primăvară frumoasă! 
* 

Viorica Calo: - consilier județean - 
Domnule președinte, dacă îmi dați voie? 
Emil Radu Moldovan: - președinte - 
Nu vă mai pot da voie pentru că ședințele extraordinare nu au dezbateri după 

ședință. 
Viorica Calo: - consilier județean - 
Am spus de la început că mai am de spus. Deci eu trebuie să îmi argumentez de 

ce am votat împotriva bugetului, lăsați-mă să vorbesc.. 
Emil Radu Moldovan: - președinte - 
Doamna Calo, o secundă, o să vă las, dar aveți răbdare puțin că sunteți mai agitată 

și nu vă face bine. 
Viorica Calo: - consilier județean - 
Nu sunt agitată deloc. Văd că dumneavoastră sunteți... 
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Emil Radu Moldovan: - președinte - 
Doamna Calo, am o rugăminte la dumneavoastră și o să vă las să vorbiți cât doriți 

dumneavoastră, doamna Calo, că eu nu mă grăbesc nicăieri. 
Viorica Calo: - consilier județean 
Nici eu nu mă grăbesc 
Emil Radu Moldovan: - președinte - 
În mod normal, nu există astfel de explicații ale voturilor sau comentarii după vot.  
Viorica Calo: - consilier județean - 
Ba există. 
Emil Radu Moldovan: - președinte - 
Doamna Calo, vă rog frumos să nu mă mai întrerupeți. O secundă, că o să vă las 

să vorbiți. Dar facem o excepție, pentru că o prețuim și o îndrăgim cu toții pe doamna 
Calo și să nu pățească, Doamne ferește, ceva de atâta agitație, să o lăsăm să vorbească. 
Vă rugăm, doamna Calo. 

Viorica Calo: - consilier județean - 
Nu pățesc nimic, stați liniștit. Din punctul ăsta de vedere, stați liniștit. 
Emil Radu Moldovan: - președinte - 
Doamne ferește să pățiți ceva! Să vă dea Dumnezeu sănătate! Vă rog, doamna 

Calo. 
Viorica Calo: - consilier județean - 
Mulțumesc, la fel și dumneavoastră! Stați liniștit că nu pățesc nimic. Deci eu 

trebuia să argumentez de ce am votat împotrivă. În primul rând că este un buget care 
pe mine cel puțin nu mă mulțumește din mai multe puncte de vedere și am să spun 
câteva puncte.  

De ani de zile de când sunt eu consilier, acesta este al cincilea an, s-a cerut în 
continuu, am cerut, noi consilierii, să ni se arate sumele care se plătesc pentru cei de la 
sport. Am văzut în tabel, că am urmărit foarte atent fiecare rubrică, fiecare sumă, am 
urmărit foarte atent salariile care sunt separat pentru cei angajați și am văzut o rubrică 
unde... și am întrebat azi la comisie: de aici se plătesc cei care fac sport, handbalul și 
etc...? De ce, vă întreb pe dumneavoastră ca președinte și răspundeți de GLORIA că 
sunt în subordinea dumneavoastră, de ce vă este frică, de ce vă este frică, repet, să ne 
arătați și să ne spuneți exact fiecare sportiv, în special cei de la handbal, câți bani iau? 
E vorba de bani publici, domnule președinte. Asta este foarte, foarte important. 

După aceea, sunt la rubricile despre care am discutat și în comisie, am pus niște 
întrebări. De la domnul Gavrilaș am primit răspuns, de la Centru Județean de Cultură nu 
am primit răspuns. Sunt niște poziții în care scrie de exemplu, Festivalul de rock care nu 
are nici o explicație la o sumă de 120.000 lei, un miliard două sute, Festivalul usturoiului 
care iar este de 100 000 lei, un miliard, care nu avem nici un fel de explicație și multe 
alte puncte prinse în care nu există nici o explicație.  

Când faci un buget și votezi un buget, măi oameni buni, trebuie să avem măcar 
cât de cât, să știm pentru ce votăm suma aia? Ce se face cu suma aia? La cine se dă 
suma aia? Cine încasează suma aia? Nimic. GLORIA de exemplu, i-am spus și domnului 
Cosma în comisie și spun și acum în plen, mi-a dat la buget, într-un buget să primești o 
sumă totală fără să fie pe nici un departament, absolut pe nici un departament... explicat 
fiecare departament câți bani sunt alocați pe departamentul respectiv. În mare v-am 
spus chestia asta. Eu de asta am votat împotrivă. 

Doamna Parasca, pe care eu o respect foarte mult, m-a întrebat dacă spun da. 
Am să spun că le mulțumesc tuturor care au lucrat pentru proiect, pentru că s-a muncit 
într-adevăr, dar dacă ne-ați explica și nouă tot ce am dorit și ce dorim și acuma de atâția 
ani, poate, domnule președinte, dumneavoastră și nu numai dumneavoastră, tot consiliul 
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județean și bugetul acestui consiliu județean ar fi fost votat în unanimitate „pentru”. Dar, 
atâta timp cât dumneavoastră..., și noi punem sub semnul întrebării de atâția amar de 
ani ce se face și cât se dă, și unde se dă pentru acest sport, nu vă supărați, pe mine nu 
m-ați lămurit că trebuie să votez „pentru”. Mulțumesc. 

Emil Radu Moldovan: - președinte - 
Stimați colegi, cred că e obligatoriu să prezentăm lucrurile în mod corect pentru a 

nu lăsa oamenii să fie manipulați, într-o lume în care din păcate se manipulează din ce 
în ce mai mult.  

Încă câteva cifre: așa cum v-am spus, bugetul județului Bistrița-Năsăud cu circa 
300.000 locuitori este de 1.765.432.000 lei, bugetul județului Cluj cu 7-800.000 de 
locuitori este de 1.681.000.000 lei, al Județului Sibiu de 1.349.000.000 lei, al Județului 
Bihor de 1.332.000.000 lei, al Județului Alba de 952.000.000 lei, al Județului Sălaj de 
470.000.000 lei, al Județului Timiș de 917.770.000 lei. Acestea sunt informații oferite 
din respect pentru cetățeni, apropo de bugetul acesta rău pe care îl are consiliul 
județean.  

Sigur, că nu îmi face nici o plăcere polemica, mai ales că va trebui să mergem o 
parte dintre noi, care suntem în marea coaliție de guvernare, să susținem un candidat, 
dar nici nu pot lăsa cetățenii să fie manipulați și dezinformați vizavi de declarația doamnei 
consilier Calo, că ar fi votat bugetul, pentru că știm cu toții că la ședința de aseară de la 
partid ați fost atenționați că veți fi excluși dacă veți vota pentru buget. Așa că nu ne mai 
vindeți castraveți pentru că încă nu au crescut, că urmează să înflorească. 

Vă doresc o zi minunată și un sfârșit de săptămână plăcut! 
 

* 
Declar închise lucrările ședinței. (Ora 1228) 

 
* 

Drept pentru care s-a încheiat prezentul proces-verbal. 
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